

Customer Information

EEX extends power derivatives offering for various European market areas

Introduction of short term products for Austria - Additional quarterly expiries for France, Italy and Spain

Dear trading participants,

the European Energy Exchange (EEX) will expand its product range with new short term Power Futures for the Austrian market area (EEX Phelix-AT Futures) as of 2nd December 2019. In addition, EEX extends the number of tradable quarterly maturities for French, Italian and Spanish Power Futures.

Product setup

The new short term contracts for the Austrian market area will be available in the EEX trading system for order book trading and trade registration as follows:

Short Code	Name
AB01-AB34 / AP01-AP34	Phelix-AT Power Base / Peak Day Future
AWB1-AWB5 / AWP1-AWP5	Phelix-AT Power Base / Peak Weekend Future
ATB1-ATB5 / ATP1-ATP5	Phelix-AT Power Base / Peak Week Future

In addition, the number of tradeable maturities for the following products will be expanded from 7 to 11 quarters:

Short Code	Name
F7BQ / F7PQ	French Power Base / Peak Quarter
FDBQ / FDPQ	Italian Power Base / Peak Quarter
FEBQ	Spanish Power Base Quarter

Further details about the products can be found in the EEX contract specifications (<https://www.eex.com/en/trading/rules-and-regulations/regulated-market>) and in the EEX product code list (<https://www.eex.com/en/products/product-codes>) on the EEX website.

Trading Hours

In line with other EEX products the new contracts and extended tradable maturities are tradable during the regular trading hours from 8:00 am to 6:00 pm CET on the exchange. Trade registration services are available for the same time.

Trading Fees

According to the EEX and ECC price list the following transaction and clearing fees will be charged for the new short term products:

Contracts	EEX fees	ECC fees	Total fees
Phelix-AT Power Base/Peak Day & Weekend Future	0.0150 €/MWh	0.0100 €/MWh	0.0250 €/MWh
Phelix-AT Power Base/Peak Week Future	0.0075 €/MWh	0.0050 €/MWh	0.0125 €/MWh

Membership/Product Assignment

All trading participants admitted at EEX for the dedicated product groups and recognised by ECC to trade EEX Power Derivatives will automatically receive access to the new products and extended tradable maturities. In case of any issues, please contact the Member Readiness Team (memberreadiness@ecc.de or phone +49 341 24680-261).

Technical access

The new products are automatically integrated into the EEX TT Screen. Customers using Trayport® Joule® SaaS need to insert the new products in the workbooks. Exxeta Energy Trader® (EET) users can independently configure the new futures in their user interface. The registration of trades via Clearing Registration Service (eXRP) and Trayport Clearing Link can be used without adjustments.

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

Yours sincerely,
EEX Market Operations

T +49 341 2156-222
trading@eex.com

EEX erweitert Angebot am Strom-Terminmarkt in mehreren Marktgebieten

Einführung kurzfristiger Fälligkeiten für Österreich – Neue Quartals-Fälligkeiten für den französischen, spanischen und italienischen Markt

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

die European Energy Exchange (EEX) erweitert am 2. Dezember 2019 ihr Produktangebot am Strom-Terminmarkt um neue kurzfristige Fälligkeiten für das Marktgebiet Österreich (Phelix-AT Futures). Zudem erhöht die EEX die Anzahl handelbarer Fälligkeiten in Quartals-Futures für die Marktgebiete Frankreich, Italien und Spanien.

Produktsetup

Die neuen Kurzfristkontrakte für den österreichischen Markt werden wie folgt im Handelssystem der EEX für Orderbuchhandel und Trade Registration zur Verfügung stehen:

Short Code	Name
AB01-AB34 / AP01-AP34	Phelix-AT Power Base / Peak Day Future
AWB1-AWB5 / AWP1-AWP5	Phelix-AT Power Base / Peak Weekend Future
ATB1-ATB5 / ATP1-ATP5	Phelix-AT Power Base / Peak Week Future

Darüber hinaus wird die Anzahl der handelbaren Fälligkeiten der folgenden Produkte von 7 auf 11 Quartale erhöht:

Short Code	Name
F7BQ / F7PQ	French Power Base / Peak Quarter
FDBQ / FDPQ	Italian Power Base / Quarter Quarter
FEBQ	Spanish Power Base Quarter

Nähere Informationen zu den Produkten finden Sie in den EEX Kontraktsspezifikationen (<https://www.eex.com/de/handel/verordnungen-und-regelwerke/regulierter-markt>) sowie in der EEX Produktcode-Liste (<https://www.eex.com/de/produkte/produktcodes>) auf der EEX-Website.

Handelszeiten

Im Einklang mit anderen EEX-Produkten können die neuen Futures und die zusätzlich handelbaren Fälligkeiten während der regulären Handelszeiten von 8:00 bis 18:00 Uhr MEZ börslich gehandelt werden. Der Trade Registration-Service ist im selben Zeitraum möglich.

Entgelte

Gemäß EEX- und ECC-Preisliste fallen folgende Transaktions- und Clearingentgelte für die neuen kurzfristigen Fälligkeiten an:

Kontrakte	EEX-Entgelte	ECC-Entgelte	Gesamtbetrag
Phelix-AT Power Base/Peak Day & Weekend Future	0.0150 €/MWh	0.0100 €/MWh	0.0250 €/MWh
Phelix-AT Power Base/Peak Week Future	0.0075 €/MWh	0.0050 €/MWh	0.0125 €/MWh

Zulassung/Produktzuordnung

Alle Handelsteilnehmer, die bereits an der EEX für die Produktgruppen zugelassen und durch die ECC zum Börsenhandel von EEX Terminprodukten anerkannt sind, erhalten automatisch Zugang zu den jeweiligen neuen Produkten und erweiterten handelbaren Fälligkeiten. Bei

Fragen kontaktieren Sie bitte das Member Readiness Team (memberreadiness@ecc.de oder +49 341 24680-261).

Technischer Zugang

Die neuen Produkte werden wie gewohnt automatisch in den EEX TT Screen integriert. Kunden, die durch die von Trayport® Joule® SaaS bereitgestellten Lösungen handeln, müssen die neuen Produkte in die Workbooks aufzunehmen. Nutzer des Exxeta Energy Trader® (EET) können sich die neuen Produkte selbstständig in ihrer Benutzeroberfläche konfigurieren. Die Registrierung von Geschäften via Clearing Registration Service (eXRP) und Trayport Clearing Link kann ohne Anpassungen genutzt werden.

Für Fragen steht Ihnen EEX Market Operations gern unter +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

trading@eex.com